
Coordinació Districtes

ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRICTE 7

Núm.: 1/2022
Caràcter: ORDINARI
Data: 07 de març de 2022
Horari: De 18 h a 20:28 h
Lloc: Casal Cívic Can Parellada

Hi assisteixen:

Josefina Merino Ramírez Presidenta 

Miguel Ángel Moreno Félix Regidor de Districte

Jordi Centelles Amela Representant Grup Municipal ERC-MES

Manuel Cáceres Castaño Representant suplent Grup Municipal PSC

Teresa Mirón Sanz Representant Grup Municipal Junts per Terrassa

Jordi Sillero Delgado Representant suplent Grup Municipal Ciutadans Terrassa

Jesús Moreno Cano Representant Nova AV Can Parellada

Ángel Moreno López Representant AV Torres de Can Parellada

Francisco Contreras Hernández Representant APV Les Fonts

Maria José González Osuna Representant AV Can Parellada UNB

Piedad Planesa Morales Representant AS d’entitats culturals

Francisco Esteban Cañada Representant AS d’entitats culturals

Herbert Werner Metshke Representant  AS d’entitats esportives

Ramona Folch  Casanova Representant AS d’entitats de gent gran

Jesús Torres Crespo Representant AS d'entitats educatives

Montserrat Amelia Nozal Baldajos Representant Comunitat sociosanitària

Carmen Álvarez Manzano Representant Comunitat educativa primària

Mont Busquets i Morató Representant Comunitat educativa secundària

Excusats:

Maria Teresa Monllor Nunell Representant AS d’entitats culturals

Joan Antoni Ros Calsina Representant AS d’entitats esportives

Arturo Travesa i Solsona Representant AS d’entitats de gent gran

Laura Sobrino Martos Representant AS d’entitats juvenils

Elisabeth Herrera de Madre Representant AS d'entitats educatives

Anna Barrachina Gispert Representant AS d’entitats esportives

Membres absents:

Lidia Gómez Rodríguez Representant Grup Municipal Tot per Terrassa

També hi assisteixen:

Mercè Martí Arolas Suplent Apv Les Fonts

Patrick Cervilla Martin Representnat de la Nova Ass. Veïns

Cristina Álvarez Guerrero Cap del Servei de Coordinació de Districtes 

Inmaculada Muñoz Egea Cap tècnica de qualitat democràtica 

Manel Majos Culell Empresa INDIC
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Antònia Fernández Pérez Secretària

Ordre del dia

1. Aprovació de l’acta del Consell Municipal del dia 15 de desembre de 2021

2. Construcció col·lectiva de les propostes del procés participatiu "Amb tu, 

millorem els barris. Per una ciutat saludable"

3. Informacions de Presidència

4. Precs i preguntes

5. Consultes de la ciutadania

Desenvolupament de la sessió

Obre la sessió la presidenta del Consell, la Sra. Josefina Merino Ramírez, dóna les gràcies a
tots els consellers i conselleres per la seva assistència.

Explica que aquests dies, l'Ajuntament de Terrassa ha subscrit dues declaracions relacionades
amb  la  invasió  d'Ucraïna,  una  promoguda  des  de  del  Fons  Català  de  Cooperació  al
Desenvolupament i la Xarxa d'alcaldes i alcaldesses per la Pau de Catalunya, i l'altra que ha
estat consensuada entre tots els Grups Polítics Municipals a l'ajuntament de Terrassa.

Llegiré tot seguit aquesta Declaració que, malgrat que ja portem uns quants dies de guerra i
d'agressió  a  Ucraïna,  i  molt  especialment  a  la  població  civil,  segueix  estant  d'actualitat  i
constitueix  un bon  reflex  del  que sentim i  compartim la  immensa majoria  de terrassencs i
terrassenques.

"Els  Grups  Polítics  Municipals  a  l'Ajuntament  de  Terrassa  hem  seguit  amb  creixent
preocupació, les darreres setmanes, l'evolució de la situació a Ucraïna, en el context d'una crisi
internacional que previsiblement tindrà dimensions i efectes considerables en un futur proper i a
mig i llarg termini.

L'inici de la guerra per part de les forces armades de Rússia obre un nou escenari dintre del
conflicte que s'ha anat agreujant els darrers anys, especialment als territoris del Donbàs.

Per  tot  això,  ens  adrecem  a  la  ciutadania  per  tal  de  manifestar  públicament  el  nostre
posicionament:

PRIMER.- Expressar la solidaritat de la ciutat de Terrassa amb tota la població d'Ucraïna així
com també,  molt  especialment,  amb  els  terrassencs  i  terrassenques  d'origen  ucraïnès,  en
aquests moments d'incertesa i de dolor marcats per l'inici d'una guerra que no té cap mena de
justificació ni de sentit.

SEGON.- Refermar el compromís profund de Terrassa amb la pau, el diàleg, el respecte i els
drets humans com a valors fonamentals de la nostra societat i molt especialment d'Europa, ja
sigui en moments d'estabilitat o de crisi.
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TERCER.- Reiterar, una vegada més, en relació a aquest i  qualsevol altre conflicte, que la
guerra i l'ús de la violència, en totes les seves formes, no genera altra cosa que dolor, injustícia
i pèrdues de tota mena.

QUART.-  Manifestar  la  nostra  esperança  en  l'efectivitat  de  les  mesures  pacífiques  i
proporcionals  de  resposta  internacional,  així  com  en  la  diplomàcia  i  en  el  paper  de  les
organitzacions  internacionals,  per  tal  de  reconduir  el  conflicte  cap  a  àmbits  de  diàleg  i
negociació.

CINQUÈ.-  Posar  a  disposició  l’Ajuntament  de  Terrassa  al  Govern  de  la  Generalitat  de
Catalunya per acollir refugiats de nacionalitat ucraïnesa.

Moltes gràcies a totes i tots per compartir el nostre clam a favor de la pau i dels drets humans.

Informa  que  al  web  municipal  (www.terrassa.cat/conflicte-ucraina)  trobareu  informació
actualitzada sobre les campanyes del conflicte d'Ucraïna, podeu expressar els vostres dubtes
sobre el tema i oferir també la vostra ajuda o col·laboració mitjançant un formulari.

1. Aprovació de l’acta Consell Municipal del dia 15 de desembre de 2021

La Sra. Josefina Merino obre el primer punt de l’ordre del dia, pregunta si hi ha alguna esmena
a fer  a  l’acta  de l’  anterior  reunió  del  Consell  Municipal  de Districte.  Com no n’hi  ha cap,
s’aprova  l’acta.

2. Construcció col·lectiva de les propostes del procés participatiu « Amb tu, millorem els
barris. Per una ciutat saludable»

La  Sra.  Josefina  Merino  explica  que  l’'Ajuntament  va  posar  en  marxa  aquest  nou  procés
participatiu per implicar a la ciutadania, a les entitats en la millora de la vida dels barris per tal
d'aconseguir una ciutat més saludable en entre totes, aportant noves propostes i idees. 

Ja hem passat les fases de presentació de propostes, d'anàlisis  i l’objectiu de la sessió d’avui
és treballar  la construcció col·lectiva i  la priorització de les propostes en el nostre Consell
Municipal.

Per tal de portar a l'equip de Govern les propostes prioritzades del districte 7.

Els  consells  municipals  de districte,  després  d'aquesta  participació  col·lectiva,  elevaran  les
propostes  al  Govern  Municipal  per  a  la  seva  valoració  i  incorporació  en  els  pressupostos
municipals.

Informar-vos que a la sessió d’avui també s’ha convidat a les persones proposants, excusem a
la  Sra.  Rosa  que  per  motius  laborals  no podrà  assistir,  aprofitem i  excusem al  Sr.  Arturo
Travessa, la Sra. Elisabert Herrera  i a la Sra. Maria Teresa Montllor.

La Sra. Antònia Fernández informa que a la última sessió es va treballar sobre el concepte de
barri saludable, i refresca les idees que van sorgir:

 Fomentar la parla de diferents idiomes en la l'educació pública, com el català, el castellà i
l'anglès. Impulsar la cooperació entre els veïns i veïnes per abordar problemes i necessitats.

 Espai segur, on les noies i dones puguin anar pel carrer sense por i un lloc on trobar espais
d’esbarjo (música, teatre, oci i cultura).

 La que dona resposta a les necessitats del seu s habitants.
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 Es tenir un barri accessible per tothom, amb una ordenació i neteja excel·lent.

 No fer un polígon i un supermercat molt gran a 300 metres dels nostres carrers. No viure de
la contaminació ambiental que es generen per l'exc´s de tràfic i la presencia de fàbriques entre
d'altres. Desenvolupar polítiques que afavoreixin la disminució d'aquesta contaminació.

 Que hi ha espais verds, espais per activitats físiques, que hi ha vigilància policial, espais de
convivència de la gent de barri, espais per la gent gran.

 Una ciutat amb molta zona verda, arbres i jardins.

 Mantenir el respecte i la seguretat.

 Son les persones, l’empatia d’uns als altres.

 Un barri que cuida als seus infants, a la seva gent gran.

 Un barri on tothom s'ho pot passar bé  sense presencia de violències..

 Un barri tranquil, on es respecten els horaris nocturns pel descans, així com la seguretat
del veïnat.

 El silenci i la tranquil·litat és la base perquè sigui saludable.

 Tranquil, sense soroll, segur, sensació de seguretat. Amb serveis mínims atesos i resolts.

 Un barri  on tothom pugui viure-hi bé. I això vol dir viure-hi amb tots els drets garantits,
sense discriminacions i amb igualtat.

 Conviure en harmonia entre les persones.

Indica que a la mateixa sessió es va fer la presentació de les propostes que passaven a la fase
de construcció col·lectiva, tant de ciutat com de Districte i es va debatre, analitzar i contextualit -
zar les propostes de ciutat i les del districte, adaptant-les als nostres barris i a les nostres ne-
cessitats. 

La Sra. Josefina Merino explica que els nostres resultats i els de la resta de consells municipals
de la ciutat es van enviar a les companyes de les diferents àrees municipals: mediambient,
seguretat, urbanisme, drets socials... i durant aquest dos mesos han estat treballant per donar-li
viabilitat.

A la sessió que ens ocupa toca abordar la fase 3, Debat, construcció col·lectiva i priorització de
les propostes als CMD’S on haurem de treballar per:

-Treballar, transformar i unificar les propostes de cada districte
-Prioritzar les propostes i traslladar-les a l’equip de Govern

I la última fase, serà elevar els nostres resultats a l'equip de Govern per a la seva valoració,
incorporació en els pressupostos municipals i execució.

Per canalitzar aquest procés l'Ajuntament de Terrassa, des del Servei de Qualitat democràtica,
ha contractat  a l'empresa INDIC,  especialistes en processos i  dinàmiques comunitàries,   li
cedim la paraula al Sr. Manel Majos.

El Sr. Manel majos pren la paraula  i comença la fase de construcció col·lectiva (Annex 1)
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Es  van  revisant  una  a  una  de  manera  que  es  comprovi  si  necessiten  ser  debatudes  i
transformades o si,  per contra, la proposta ja està ben formulada. Les que estan correctes
passant directament a la fase de priorització. Les que necessiten ser debatudes i transformades
passen a fase de treball col·lectiu. 

2) Moment d’ordenació / priorització (treball petit grup)

Una  vegada  totes  les  propostes  estan  correctes  es  passa   a  la  fase  d’ordenació.  Els
participants s’organitzen en grups de 3 persones i cada grup disposa de 5 gomets per puntuar
les propostes que tenen més interès pel Districte.

Tots els grups voten totes les propostes. Les propostes estan en un paperògraf i les persones
es van aixecant per tal de posar els gomets.

El Consell  Municipal  del Districte 7 ha prioritzat les propostes presentades en el procés de
participació "Amb tu millorem el teu barri, per una ciutat saludable"  amb la següent puntuació:

1. Campanya de conscienciació per a la millora de la recollida de residus: 8 vots
2. Augment d'activitats culturals i d'oci amb obertura dels centres cívics els caps de setmana:

7 vots
3. Estudi de les necessitats de la gent gran al Districte 7: 6 vots
4. Campanya conscienciació sobre la tinença d'animals en espais públics: 5 vots
5. Millora la seguretat policial: 4 vots
6. Campanya de sensibilització envers patinets elèctrics i bicicletes: 4 vots
7. Ampliar el projecte de patis oberts de Can Parellada: 3 vots
8. Projectes per fomentar la sensibilitat amb la natura: 3 vots
9. Construcció d'un espai per l'erradicació de tot tipus de violències masclistes: PUNT LILA: 2

vots
10. Millorar la difusió dels projectes del teixit associatiu i veïnal: 2 vots
11. Campanya neteja bosc Serra Galliners: 2 vots
12. Organitzar unes jornades de prevenció de la drogoaddicció: 2 vots
13. Estudi sobre les minories ètniques i religioses: 1 vot
14. Bústia per retornar llibres a Can Parellada: 1 vot
15. Promoció de l'ús del català: 0 vots
16. Accions de promoció de la salut sexual i afectiva a la E.S.O: 0 vots
17. Integrar i cohesionar la població nouvinguda: 0 vots

La senyora Josefina Merino agraeix la feina feta a la sessió del Consell. Informa que el llistat de
propostes col·lectives prioritzades, es farà arribar a l'Equip de Govern Municipal que, tenint en
compte la priorització dels Consells, estudiarà i decidirà quines propostes són escollides.

Finalitzada  la  valoració  i  selecció  de  propostes  es  farà  retorn  als  Consells  Municipals  de
districte  i  posteriorment,  es  traslladaran  als  Serveis  Municipals  competents  per  tal  que  les
incloguin en el seu pressupost municipal.

Per últim, es farà el retorn a les persones participants, es publicarà el resultat del procés i es
recollirà la valoració de les persones i els òrgans participants en el procés.
També es podrà fer seguiment de tot el procés a través de la Plataforma Participa a Terrassa,
per tal de facilitar el coneixement de l'estat d'execució de les propostes.

3. Informacions de Presidència

La Sra. Josefina Merino obra aquest punt de l’ordre del dia i dona resposta a la Sra. Maria José
González en relació al tema línia 15 autobús s'estan fent treballs de marcatge al carrer de les
parades per validar les ubicacions i comprovar radis de gir, maniobres i altres treballs previs.
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De seguida que el Servei de Mobilitat tingui el plànol amb els recorreguts de les línies L4, L10 i
L15 us el  farem arribar  via email  per recollir  les vostres aportacions i  d'entrada es preveu
disposar del vehicle cap a la tardor. 

S'aclareix que la licitació del vehicle està un altre cop en marxa i s'espera que es tingui a la
tardor.

El proper dijous dia 10 està previst que, dins els treballs previs a l'inici de les obres del Mur
d'Escullera en el marge esquerra de la riera de les Arenes per a protegir les Fonts, s'efectuïn
cales i treballs topogràfics per a determinar amb precisió la situació de la canonada DN 1250
d'Aigües Ter-Llobregat.

La esmentada canonada té un diàmetre de 1250 mm i és de formigó pretensat amb camisa de
xapa. La seva funció és la de connectar els sistemes d'abastament d'aigua del Ter amb els del
Llobregat. La seva posició condiciona la solució constructiva del mur d'escullera pel que cal as-
segurar les hipòtesis de projecte.

El “Projecte Constructiu del mur d'escullera a la riera de les Arenes per a la protecció de Les
Fonts” contempla aixecar un mur de 150 m de longitud amb pedra d'escullera de 1.200 a 2.000
quilos, estabilitzada amb formigó a la fonamentació, i amb una alçada que, vista respecte la
cota de rasant de la llera, serà de 3,5 metres. Alhora inclou la prolongació de tres de les traves-
ses, que en el seu dia l'ACA va deixar a mig construir, fins a empotrar-les en aquest mur.

Els mapes oficials de perillositat i risc d'inundació (MAPRI) determinen que en cas d'una avin-
guda molt extraordinària les aigües puguin sobreeixir en el marge esquerra de la riera de les
Arenes just abans del pont de la carretera de Rubí, inundant part del carrer Roma i espais adja-
cents.

Amb l’execució d’aquestes obres, aquesta zona urbana de les Fonts deixarà de tenir la consi-
deració d'inundable. Alhora, s'estabilitzarà el marge de la riera quedant protegit de possibles
erosions o moviments pel mur d'escullera i s'evitarà el risc que es formi una llera d'avingudes
ordinàries en la part adjacent a ell que ara no disposa de travesses.

Es recull la demanda de la neteja dels col·lectors de les dues rieres realitzada per la Sra. Maria
José González i des de la secretaria s'enviarà el plànol de l'obra sol·licitat pel Sr. Patrick Cervi -
lla (gestions fetes el 08 de març).

Demà 8 de març de 9 a 13 hores hi ha una formació al casal cívic de can parellada, organitzada
per Salut Comunitària i Creu Roja per formar a la ciutadania i entitats en primers auxilis i l'ús del
desfibril·lador. Es la segona edició i es totalment gratuïta. 

Els consellers informen que el curs està ple i la Presidenta recull la demanda de poder fer una
altra sessió al barri de Les Fonts.

Com ja sabeu s'està organitzant el punt lila del districte 7 i el dimecres 9 de març a les 12.15 
hores a l'Institut Egara es farà una formació per a totes les persones interessades, si es el cas 
ens ho feu saber a través de la bústia del consell municipal.

El 14 de març a les 18 hores hi ha una reunió per presentar la nova estructura policial dels 
territoris. 

Informar-vos que el dia 1 o 2 d’abril s'inicia el Ramadà per a tota la comunitat islàmica.

El 19 i 20 de març està prevista la primera fira Ostara Market, és una fira amb temàtica 
esotèrica organitzada per la Nova Associació de Veïns de Can Parellada i es realitzarà a la 
plaça Joan Santa Maria.
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Es recorda que cada 3er diumenge de mes l'Associació de Propietaris i Veïns de Les Fonts 
organitzen caminades i aquest cop les estant organitzant amb un contingut cultural de les fonts 
que ens envolten. 

El Sr. Francisco Contreras afegeix que la propera serà de Monistrol a Montserrat i es solidaria, 
recolliran diners per l'Hospital de Sant Pau.

S’ha organitzat una recollida de material per portar a Ucraïna i s’estan organitzant diferents
recollides de material des de diferents entitats del districte. 

La directora de l'Ies Egara informa sobre el comboi que han portat des de l'Institut i aclareix
que millor recollir medicaments, que la roba no arriba. 

La Sra. Maria José González està organitzant la recollida amb les Fonts Solidaria i s'han posat
en contacte amb el Consolat d'Ucraïna, estan recollint: medicaments de primers auxilis, sacs de
dormir i mantes.

La Sra. Mercè Martí informa que s'han posat en contacte amb Creu Roja i que recollir diners.

El Sr. Patrick Cervilla informa que també estan recollint material i que a la fira d'Ostara posaran
un stand.

4. Precs i preguntes

El Sr. Francisco Contreras demana:

- Bateries de contenidors més grans per 4/5 punts del barri. 

- Informa que hi ha colònies de gats incontrolats al carrer de Circumval·lació número 11,
2 i a la Rambla de Les Fonts, tenen veïns que es queixen d'aquestes colònies. 

- Comunica  que  hi  ha  inseguretat  a  la  passarel·la  i  al  pàrquing  dels  Ferrocarrils  al
vespre. 

- Informa que hi ha molt més ús del pàrquing dels ferrocarrils a causa del camp de futbol
i demana més neteja i una paperera per l'entrada del camp esportiu. 

- Tenen dificultat per anar caminant de les Fonts al carrer Colon, és una zona industrial i
la zona de pas no està ben senyalitzada.

- Sol·licita l'ampliació de l'Avinguda del Vallès per sota del pont de la Ctra. de Rubí.

- Sol·licita l'eliminació del peatge de Les Fonts i la zona tarifaria 2.

- Demana una parada de taxi al barri de Les Fonts.

- Quines inversions es faran al districte al 2022.

- S'asfaltarà algun carrer a Les Fonts, sol·licita el carrer de Sant Andreu i Torronet.

- Cal  buscar  alternatives  de  camins  a  l'Avinguda del  Vallès,  proposa el  camí  de Ca
N'Amat.

- Demana una residència pública i una biblioteca.

- Comunica que les tanques del carrer de l'Estació estan fora de normativa.
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Informa que el dia 13 de març hi ha una fira d'artesans i el dia 27 de març està previst la
inauguració del camp de futbol i s'aprofitarà per fer un reconeixement al seu president el Sr.
Artur Travesa.

La Sra. Mont Busquets informa del projecte ambicia't i demana una crida per recollir bicicletes.

La Sra. Maria José demana un petit escrit per tal que les entitats veïnals puguin fer la crida.

El Sr. Patrick Cervilla sol·licita on finalitza el mur d'escullera i demana més seguretat i neteja en
general.

La Sra. Maria José González informa de les feines fetes per policia i mossos en relació als
petits furts i agressions que s'havien produït en el barri de Can Parellada.

El  Sr.  Jordi  Sillero  informa  de  l'existència  de  l'Ass.  de  Jovenes  Jurístas  que  ofereixen
assessorament  gratuït  a  les  entitats  i  s'ofereix  per  fer  d'intermediari  si  alguna  entitat  està
interessada. Formula la següent pregunta: existeix algun informe que valori l'eficiència de la
despesa pública? Es la mateixa pregunta que va formular al Consell Municipal del dia 15 de
desembre i amb la resposta rebuda considera que no contesta la seva pregunta.

La Sra. Josefina Merino orienta al conseller a formular aquestes preguntes a les comissions
polítiques de l'Ajuntament.

5. Consultes de la ciutadania 

No hi consultes de la ciutadania

La senyora Josefina Merino s'acomiada i dona les gràcies als consellers i conselleres per la
seva assistència.

La presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

Secretària Presidenta

Antònia Fernández Pérez Josefina Merino Ramírez
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